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Advies aan Provinciale Staten

Tbv Statenvergadering d.d 10-07-2023
 

Datum interim 
commissievergadering 19-06-2023

Onderwerp:  Zienswijzen ambitiedocument recreatieschap 
                     Groengebied Amstelland

De interim-commissie adviseert:

De voordracht Zienswijzen ambitiedocument recreatieschap Groengebied Amstelland als hamerstuk te 
agenderen voor de Statenvergadering van maandag 10 juli 2023.

5.b Zienswijzen ambitiedocument recreatieschap Groengebied Amstelland 
De provincie Noord-Holland is een deelnemer van het recreatieschap Groengebied Amstelland. Het dagelijks 
bestuur van het recreatieschap heeft op 13 april 2023 het concept ambitiedocument toegezonden aan de 
participanten voor het indienen van zienswijzen. Het is van belang dat de provincie haar zienswijzen op het 
concept ambitiedocument kenbaar maakt. Het dagelijks bestuur voegt de commentaren waarin de 
zienswijze is vervat bij de ontwerpen van de programmabegroting en de begrotingswijziging en legt deze 
voor aan het algemeen bestuur. Het algemeen bestuur neemt op 13 juli 2023 een besluit om de jaarstukken 
vast te stellen. Deze worden dan vóór 15 juli 2023 toegezonden ter goedkeuring aan de Minister van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties. Ook voor de vaststelling van het ambitiedocument wordt een 
nota van zienswijzen opgesteld. De vaststelling wordt ook op 13 juli voorzien.

De commissie wordt gevraagd PS te adviseren over de voordracht Zienswijzen ambitiedocument 
recreatieschap Groengebied Amstelland.

Eerste termijn commissie 
De heer Roosendaal (VVD) benadrukt het belang van recreatiegebieden voor de Volksgezondheid en het 
welzijn van inwoners. Hij uit zijn zorgen met betrekking tot de zienswijze op het ambitiedocument en richt 
zich specifiek op de inspraak. Hij vindt dat de dilemma's die via de swipocratie zijn uitgewerkt te sturend 
zijn en dat de respondentengroep te beperkt lijkt. Hij twijfelt of dit voldoende basis kan bieden voor het 
ambitiedocument. Hij wijst op enkele opvallende inconsistenties en vreemde uitkomsten in de samenvatting 
van de bevraging.
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De volgende punten worden genoemd:

• Er is een tegenstrijdigheid waarbij een meerderheid aangeeft vooral te komen fietsen, terwijl een nog 
grotere groep aangeeft vooral te komen wandelen.

• Het lijkt niet te kloppen dat bijna de helft van de respondenten behoefte heeft aan 
naturismevoorzieningen, gezien het lage percentage naturisten in de bevolking.

• De representativiteit van de steekproef van hondenbezitters wordt in twijfel getrokken, gezien het snel 
stijgende aantal honden in Nederland. Het lijkt erop dat de uitkomst van de bevraging vooral laat zien 
dat niet-hondenbezitters geen losloopplek willen hebben, terwijl dit in andere groengebieden geen 
probleem is.

• Ook de vraag over parkeren lijkt niet representatief te zijn. Mensen uit nabijgelegen gebieden zoals 
Amsterdam Zuidoost, die kleine kinderen hebben en nog niet naar het Groengebied Amstelland zijn 
geweest, zouden waarschijnlijk niet hebben geantwoord dat ze graag verder weg willen parkeren 
voordat ze kunnen recreëren.

De heer Roosendaal benadrukt de noodzaak om de recreatieve functie te versterken, gezien de stijgende 
bevolking en het aantal honden in de regio, terwijl het aantal reiskilometers beperkt moet blijven. Hij 
vermeldt dat uitbreiding van het recreatieve groen hoog op de wensenlijst van de VVD staat. De VVD wil 
vooral de stem horen van de mensen in de regio die nog niet naar het groengebied komen. Dit zijn de 
mensen die zelden buiten hun stedelijke omgeving komen of niet in staat zijn verder te reizen om van de 
natuur te genieten met hun kinderen, vrienden of honden. Een provinciaal recreatiegebied moet een plek 
zijn waar alle inwoners kunnen ontspannen, zich fysiek kunnen inspannen en elkaar kunnen ontmoeten. Dit 
moet als input dienen voor de verdere invulling van het ambitiedocument, wat de basis vormt voor de Staten 
om op te kunnen reflecteren. 
De heer Roosendaal vraagt naar de mening van andere partijen over de verdere uitbreiding van het 
recreatieve groen en het belang van de stem van verschillende regionale doelgroepen.

Mevrouw Buit (CU) kan zich over het algemeen vinden in de opgeschreven ambitie. Ze wil specifiek ingaan 
op de swipocratie en benadrukt dat, ondanks enkele verbeterpunten, dit als uitgangspunt moet blijven 
dienen. Ze is blij dat 95% vooral komt om te wandelen of gebruik te maken van de pluktuinen. Slechts 24% 
van de respondenten heeft interesse in festivals. Mevrouw Buit benadrukt het belang om naar deze 
bevindingen te luisteren, aangezien 76% geen festivals in natuurgebieden wil, wat overeenkomt met hun 
vermoedens. Daarnaast wijst mevrouw Buit op het feit dat 52% aangeeft dat er niet genoeg toiletten zijn, 
waar haar partij al eerder aandacht voor heeft gevraagd. Dit bevestigt volgens haar het belang om hierop te 
blijven focussen.

Mevrouw Vroom (D66) vraagt aan haar collega van de ChristenUnie over de gemiddelde leeftijd van de 
enquêterespondenten. Ze is geïnteresseerd in hoe de ChristenUnie dit meeweegt, vooral bij de 
populariteit van festivals, zoals bij Gaasperplas.

Mevrouw Buit (CU) geeft aan het ermee eens te zijn dat de respons een afspiegeling moet zijn van de 
gebruikers van het natuurgebied. Ze benadrukt echter dat als de meerderheid bestaat uit ouderen die het 
natuurgebied gebruiken om te wandelen, een festival dat ten koste gaat van de kwaliteit van het gebied ook 
een negatieve impact heeft op die anderen. Ze begrijpt echter het punt van D66 dat de uitkomsten een 
representatieve afspiegeling moeten zijn.
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Mevrouw Vroom (D66) vertelt dat ze voormalig in het gebied woonde en daar vooral jongeren wonen 
die graag festivals bezoeken. Ze wijst erop dat de doelgroep die komt om te wandelen verschillend 
is van de groep die festivals bezoekt. Mevrouw Vroom benadrukt dat het om representativiteit gaat. 

Mevrouw Buit (CU) is het ermee eens dat het altijd representatief moet zijn. 

Statenlid Laport (GL) is verheugd over het ambitiedocument en begrijpt de drie ambities die daarin zijn 
opgenomen. Hij benadrukt met name de grote waarde die wordt gehecht aan het verhogen van de 
biodiversiteit, een speerpunt dat ook binnen GroenLinks van groot belang is. Statenlid Laport is van mening 
dat het verstandig is om bij het realiseren van deze ambitie gebruik te maken van de expertise en 
samenwerking met natuurlijke partners, zoals deskundige beheerorganisaties. Hij is tevens een voorstander 
van het idee om een directe link te leggen tussen de verhoging van de biodiversiteit en de energietransitie. 
Volgens hem is het logisch om te onderzoeken of duurzame energieopwekking gerealiseerd kan worden, 
bijvoorbeeld bij de parkeervoorzieningen en de gebouwen in het gebied.

Daarnaast ondersteunt Laport ook de suggestie om te kijken naar voorbeelden van klimaatadaptatie en 
waterbeheer in het recreatiegebied. Hij is van mening dat natuurbezoekers vaak geïnteresseerd zijn in 
goede praktijkvoorbeelden en stelt voor om educatie op dit gebied te verzorgen. Hij benadrukt dat het 
treffen van dergelijke maatregelen in het recreatiegebied om meerdere redenen verstandig is, waaronder het 
bevorderen van educatie. Laport toont ook interesse in de ideeën met betrekking tot voedselbossen en 
fruitbomen, maar benadrukt dat er goed nagedacht moet worden over het beheer van dergelijke initiatieven. 
Hij wijst erop dat het aanleggen van iets moois relatief eenvoudig kan zijn, maar het behouden van de 
kwaliteit en het waarborgen van een duurzaam beheer een grotere uitdaging vormen, die bovendien 
financiële implicaties met zich meebrengt.

Op het gebied van financiën wijst Laport op de plannen voor uitbreiding van horecavoorzieningen en 
mogelijk meer kleinschalige evenementen. Uit onderzoek onder bezoekers van Groengebied Amstelland 
blijkt dat er geen behoefte is aan grootschalige festivals of evenementen, en dat de huidige hoeveelheid 
horeca als voldoende wordt ervaren. Hij benadrukt dan ook het belang van zorgvuldige planning en 
exploitatie van eventuele horecavoorzieningen. Laport oppert de mogelijkheid om samen te werken met 
mensen met een beperking of afstand tot de arbeidsmarkt, waardoor er een mooie werkervaringsplek kan 
worden gecreëerd en de exploitatie wellicht beter haalbaar wordt.

Verder merkt Laport op dat hij in de jaarstukken en begroting heeft gelezen over gastheren, die in het 
ambitiedocument helaas niet meer genoemd worden. Hij gaat er echter van uit dat deze gastheren nog 
steeds aanwezig zullen zijn in het recreatiegebied.

Tot slot verwijst Laport naar een opvallende bevinding uit het onderzoek: een meerderheid van de 
ondervraagden heeft geen bezwaar tegen de invoering van betaald parkeren. Sterker nog, als dit bijdraagt 
aan een beter beheer van het gebied, zijn mensen daartoe graag bereid. Hij suggereert verder onderzoek 
naar de mogelijkheden van parkeerregulatie om het autogebruik te verminderen, waarbij hij benadrukt dat 
toegankelijkheid van het recreatiegebied behouden blijft, zij het tegen betaling.
 

De heer Roosendaal (VVD) vraagt of toegangskaartjes een mogelijke oplossing zijn om de inkomsten 
voor het onderhoud van recreatiegebieden te vergroten. En zo niet, waarom niet. 
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Statenlid Laport (GL) antwoordt dat hij geen voorstander is van toegangskaartjes voor recreatiegebieden. Hij 
benadrukt dat de meeste plekken goed bereikbaar zijn met het openbaar vervoer of per fiets, en dat het 
belangrijk is om de toegankelijkheid voor iedereen te behouden. Hij merkt op dat betaald parkeren het nog 
steeds mogelijk maakt om de gebieden te bezoeken, en vergelijkt dit met andere plaatsen waar 
parkeerkosten normaal zijn, zoals bij het strand. Hij erkent echter dat dit een logische optie kan zijn 
vanwege de financiële uitdagingen waarmee de recreatieschappen worden geconfronteerd, maar benadrukt 
dat GroenLinks er geen voorstander van is dit overal toe te passen. 

Eerste termijn Gedeputeerde Staten 
Gedeputeerde Zaal reageert op de opmerkingen over de swipocratie en waardeert de analyse van de heer 
Roosendaal. Hoewel het niet altijd concrete resultaten oplevert, biedt het interessante inzichten. Ze 
benadrukt dat het recreatieschap ook een participatietraject heeft gevoerd met maatschappelijke 
organisaties en dat gemeenten onderdeel zijn van de besturen, waardoor verschillende standpunten en 
belangen worden meegenomen. Dit heeft geleid tot een gedegen ambitiedocument dat zal worden 
uitgewerkt in een uitvoeringsprogramma. Gedeputeerde Zaal bedankt voor de complimenten over het 
ambitiedocument en geeft aan deze door te zullen geven aan Recreatie Noord Holland. Ze benadrukt dat het 
ambitiedocument de hoofdlijnen weergeeft van de gewenste richting. Er zal vervolgens een 
uitvoeringsprogramma worden opgesteld waarin specifieke zaken verder worden uitgewerkt. Ze waardeert 
de suggesties van Statenlid Laport, zoals het beheer van voedselbossen en fruitbomen, en zegt dat hier 
rekening mee zal worden gehouden. Ook de suggestie met betrekking tot toiletten wordt meegenomen.

Hoewel Gedeputeerde Zaal op dat moment niet verder ingaat op de parkeerdiscussie, verzekert ze dat dit 
onderwerp zorgvuldig zal worden afgewogen binnen het bestuur. Op het moment dat daar keuzes in 
worden gemaakt, zal de gedeputeerde daarmee terugkomen in Provinciale Staten.

Wat betreft evenementen, verwijst Gedeputeerde Zaal naar het voorbeeld van het evenement Guilty Pleasure 
waar veel mensen op afkomen. Ze stelt dat evenementen altijd zorgvuldig worden beoordeeld op mogelijke 
schadelijke effecten op de natuur. Bij evenementen in natuurgebieden is een natuurvergunning vereist en 
wordt er gekeken naar de impact op de natuur. Ze geeft aan dat er in Groengebied Amstelland ook ruimte 
blijft voor festivals, maar dat er altijd rekening wordt gehouden met de bescherming en zorg voor de 
natuur, en dat rustige vormen van recreatie zoals wandelen en fietsen worden gewaarborgd.

De heer Roosendaal (VVD) vraagt of de gemaakte opmerkingen worden meegenomen. De commissie is 
immers gevraagd om input op dit onderwerp. 

Gedeputeerde Zaal antwoordt dat de zienswijze ongewijzigd blijft, maar dat de opmerkingen zullen worden 
meegenomen in het gesprek met het recreatieschap over het uitvoeringsprogramma. De gedeputeerde heeft 
het idee dat de commissie het eens is met de drie belangrijkste lijnen van de zienswijze.
De voorzitter stelt vast dat het agendapunt voldoende is besproken. Het agendapunt Zienswijzen 
ambitiedocument recreatieschap Groengebied Amstelland zal als hamerstuk worden doorgeleid naar de 
Provinciale Statenvergadering van 10 juli 2023. 


